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En uge uden de store begivenheder. I hvert fald ifølge skemaet. 

Men så alligevel ikke. 

Det sidste først. 

I dag havde vi til fredagsafslutning fælles elevmøde. Alle elever på skolen deltager, 

og det foregår den første fredag i måneden, hvor det er eleverne der styrer 

møderne. Lige nu er det Rasmus fra 9.klasse der er dirigent, og Gustav, ligeledes fra 

9.klasse, der er referent. Klasserne har mulighed for at komme med punkter til 

møderne, og så finder man ud af, om det er noget man vil gå videre med. Indtil 

videre er der snakket bålhytte, og hvordan vi skal behandle den godt; 

hestelegsspring og rutsjebane bare for at nævne nogle af punkterne. 

I går var jeg inviteret ind i studiet på TV2 Nord til en snak med vores borgmester og 

Rebild Kommunes borgmester om skolelukninger versus friskoler. Det er selvfølgelig 

rimeligt aktuelt, nu 5 skoler og 10 daginstitutioner ligger på vippen her i kommunen. 

Det er altid spændende at være med til at præge debatten, men hvor meget der 

kommer ud af sådan en udsendelse ved jeg ikke. Der var nu ingen af de 3 deltagere, 

der ønskede flere skolelukninger, mærkeligt nok, men tværtimod var de to 

borgmestre kede af, at de måtte lukke skoler. Det faldende børnetal her i 

kommunen tvinger byrådet til at handle. Min holdning er, at vi ikke skal plastre hele 

arealet uden for de store byer til med friskoler, men det derimod er en 

vekselvirkning mellem folkeskolen og friskoler, der skaber dynamik og udvikling på 

alle skoler. Det er vist også alle bekendt her i Overlade og omegn, at en friskole ikke 

bare lige er noget man sparker i gang med et par møder, og så en ansøgning. Det 



kræver noget af lokalsamfundet, hvis det skal lykkedes. Det er ikke givet, at alle kan 

eller vil løfte den opgave. 

I onsdags var mellemgruppen til klassisk koncert i musikhuset Alfa. Man kan se en 

fin lille film derfra på FB. 

Tirsdag var ”førstedagefterferien”dag, hvor vi lige skal finde tilbage til normalen. 

 

Fredag før ferien overtog 

forældrene skolen, og det var, 

efter hvad jeg har forstået, en 

rigtig god dag. Vi fra skolen takker 

for indsatsen fra jer der var med 

den dag, og håber vi kan gøre 

noget lignende næste år. Lærerne 

var på Vitskøl Kloster, og havde 

en lang dag med evalueringer, 

indslag/oplæg fra lærerne, 

planlægning af næste skoleår osv. 

Det var godt bare for en gangs 

skyld at have tid til en dybere 

snak om emner, der er vitalt for 

en god skole. Hvad betyder det at 

vi skal stå mål med folkeskolen? 

Hvad betyder det at inddrage 

bevægelse i undervisningen, hvad 

betyder det gode kollegaskab for 

en arbejdsplads, hvad vil vi med 

drama her på skolen, hvad vil vi 

med det kreative på skolen og hvad betyder en prøvefri skole. 

Så gik den dag, og så var det påskeferie.  

Troels 

  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


